
معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت خبر داد:

ورود خودروهـای برقـی بـه بـازار
طی سال آینده

بـه گـزارش صـدای تجـارت، صـبح
امروز منوچهر منطقی با حضور در
برنـامه تلویزیـونی در پاسـخ بـه
سـوال مجـری برنـامه مبنـی بـر
تولید خودروهای برقی گفت: برقی
سازی یکی از مهمترین راهبردهای
وزارت صـمت و یکـی از پروژههـای
کلان در سطح ملی در صنعت خودرو

کشور است.

معـاون صـنایع حمـل و نقـل وزارت
صمت با اشاره به حرکت به سمت
اسـتفاده از خودروهـای برقـی و
هیبریدی گفت: نزدیک به ۱۰ سال
است که در حال کار کردن بر روی
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مسـئله برقـی سـازی و فناوریهـای
مرتبـط بـا ایـن موضـوع هسـتیم و
اگر بخواهیم از دستاوردهای ملی
در ایـن خصـوص صـحبت بـه میـان
آوریم، باید گفت در حال حاضر ۳
نـوع اتوبـوس برقـی تولیـد داخـل
داریـم و یکـی از آنهـا اتوبـوس
ایران خودرو دیزل بود که اخیرا
ــه زودی ۴۰ ــد و ب ــایی ش رونم
دســتگاه از ایــن اتوبــوس بــه
ناوگان حمل و نقل شهرداری کرج

الحاق میشود.

ــوص ــن در خص ــزود: همچنی وی اف
موتور سیکلتهای برقی، یک محصول
توسـط چهـار شرکـت دانـش بنیـان
طراحـی شـده کـه مخصـوص پیکهـای



موتوری است.

ورود خودروهـای برقـی بـومی بـه
بازار از سال آینده

منطقـی در ادامـه بـا اشـاره بـه
ورود خودروهــای برقــی بــه خــط
تولید خودروسازی گفت: در رابطه
با خودروی برقی دو حرکت اتفاق
افتـاده اسـت. یکـی اینکـه سـه
محصول کاملا بومی و ساخت داخل،
توسط شرکتهای خودروسازی طراحی
شده که در سال آینده در بازار
کشـور عرضـه خواهـد شـد. علاوه بـر
این، پنج محصول دیگر با همکاری
شرکتهای داخلی و خارجی به صورت
مشتـرک تولیـد شـده کـه در سـال
آینده نیز در بازار خودرو کشور



عرضه خواهد شد.

معـاون صـنایع حمـل و نقـل وزارت
صمت در رابطه با ورود شرکتها و
خودروهای برقی چینی در صنعت و
بـازار خـودرو کشـور گفـت: بحـث
خودروهـای چینـی دو بعـد مختلـف
دارد، یکــی بحــث مــالکیت ایــن
شرکتها و برندهای آنها است که
در چیـن ثبـت شـده و در مـالکیت
شرکتهـای چینـی اسـت و بحـث دیگـر
سطح کیفی خودروهای چینی است که
بـا تـوجه بـه مشـارکت شرکتهـای
ــانی و ــای جه ــی در بازاره چین
همچنیـن برخـورداری از فنـاوری
بـالای تولیـد خودروهـای برقـی در
چیـن، ایـن کشـور بزرگتریـن صـادر



کننـده خـودرو برقـی بـه بـازار
اروپـا اسـت و ایـن مسـئله نشـان
دهنـده سـطح کیفـی بـالای صـنایع

خودرو سازی در چین است.

ــرای ورود ــتانداردهای لازم ب اس
خودروهای برقی چینی

منطقی با اشاره به استفاده از
استانداردهای بالای داخلی برای
تولید خودرو مشترک با چین گفت:
همـان خـودرویی کـه بـه بـازار
آمریکـا و اروپـا صـادر میشـود،
نیـز بـه بـازار ایـران نیـز وارد

خواهد شد.

وی در ادامه گفت: سطح کیفی در
خط تولید یکی است اما با توجه



بـه نیـاز مشتـری و شرایـط بـازار
استفاده از برخی از تجهیزات در
خودروهـا در کشورهـای مختلـف و
خطوط تولید آنها متفاوت خواهد

بود.

 توانــایی توســعه زیرســاختی و
ناوگان ریلی برقی

معـاون صـنایع حمـل و نقـل وزارت
صمت در رابطه با صحبتهای مطرح
شده درباره فرسودگی ناوگان حمل
و نقل ریلی کشور گفت: در شبکه
ریلی کشور، از توانایی احداث و
ساخت مجموعههای مدرن برخوردار
هستیم و در شرایط موجود، انواع
واگنهـای بـاری کـه توانـایی حمـل
محمولههــای نفتــی و صــنعتی را



ــد ــور تولی ــت، در کش دارا اس
میشود. همچنین کاملا از توانایی
ساخت واگنهای مسافری برخوردار

هستیم.

وزارت صمت تنها یکی از متولیان
توسعه شبکه ریلی پرسرعت است!

منطقـی در رابطـه بـا بسـترها و
زمینههـای ورود قطارهـای برقـی
مسـافربری بـه شبکـه حمـل و نقـل
گفـت: در بخـش حمـل و نقـل ریلـی
آنچـه کـه اهمیـت دارد کشنـدههای
ریلی هستند و خوشبختانه سه نوع
کشنده ریلی طراحی و ساخته شده
است که به زودی یکی از آنها به
شبکـه حمـل و نقـل ریلـی کشـور

الحاق میشود.



وی افــزود: زمــانی کــه تولیــد
کشنـدههای ریلـی را آغـاز کردیـم
بـا تکنولـوژی روز دنیـا فاصـله
داشتیم اما امروز این فاصله را
کـاهش داده و بـه هـر میـزان کـه
بیشتر به جلو میرویم میتوانیم
ادعــا داشتــه بــاشیم کــه بــه

تکنولوزی روز دست یافتهایم.

معـاون صـنایع حمـل و نقـل وزارت
صـمت دربـاره موضـوع بهرهبـرداری
از قطار برقی تهران-مشهد گفت:
قطـار برقـی از سـه بخـش مجـزا
برخوردار است که هر بخش متولی
ــش ــن بخ ــود را دارد. مهمتری خ
قطارهـای پرسـرعت برخـورداری از
زیرساختهـای مـورد نیـاز اسـت.



بــرای مثــال وزارت راه و شهــر
ســازی متــولی احــداث و ســاخت
زیرساختهای لازم برای استفاده و
بهرهبـرداری از قطارهـای برقـی

برون شهری است.

آغــاز طراحــی کشنــدههای برقــی
پرسرعت توسط متخصصان داخلی

وی در ادامـه گفـت: بخـش دیگـر
مربوط به تولید کشندههای برقی
اسـت کـه متـولی ایـن بخـش وزارت
صـمت اسـت و در روزهـای آتـی طـی
یکـی از پروژههـا، طراحـی اولیـه
کشندههای برقی بر روی قطارهای
پرسـرعت توسـط متخصـصان داخلـی

آغاز میشود.



معـاون صـنایع حمـل و نقـل وزارت
ــزوم ــه ل ــاره ب ــا اش ــمت ب ص
برخــورداری از سیســتم و شبکــه
نظـارتی بـر روی ناوگـان ریلـی
پرسـرعت کشـور گفـت: بخـش سـوم و
موضـوعی کـه بیشتـر اهمیـت دارد؛
این است که شبکه قطار برقی به
صورت کلی و دائم باید لحظه به
لحظه تحت کنترل باشد و بر اساس
یـک سیسـتم نظـارتی و امنیتـی کـه
مبتنـی بـر فنـاوری اطلاعـات اسـت،

مدیریت و کنترل شود.

منطقی ادامه داد: با تلفیق این
سـه بخـش در همکـاری وزارت صـمت،
ـــازی، وزارت وزارت راه و شهرس
ارتباطــات و همچنیــن شرکتهــای



دانش بنیان، میتوان از قطارهای
پرسرعت برون شهری استفاده کرد.

مزیتهـای شبکـه ریلـی پرسـرعت در
قیاس با حمل و نقل هوایی

معـاون صـنایع حمـل و نقـل وزارت
صمت با اشاره به مزیتها و صرفه
اقتصــادی قطارهــای پرســرعت در
مقایسـه بـا حمـل و نقـل هـوایی
گفـت: در اکثـر کشورهـای جهـان
مســافت هــای کمتــر از ۱۰۰۰
کیلـومتر بـه سـمت شبکـه ریلـی
پرسرعت هدایت شده و حمل و نقل
هـوایی در ایـن مسـافت هـا کمتـر
مورد توجه قرار دارد و یکی از
مزیتهای این سیاست حمل و نقلی
این است که از طریق شبکه ریلی



پرســرعت میتــوان بــه دفعــات و
تعـداد بسـیار بـالاتری مسـافر را

با هزینه کمتر، جابهجا کرد.

خودرو ارزان نمیشود

منوچهر منطقی در پایان در پاسخ
به سوال مجری برنامه مبنی بر
احتمـال رونـد کـاهشی شـدن قیمـت
خــودرو، در آینــده گفــت: ایــن
احتمال را منفی میدانم و قیمت
خـودرو در آینـده رونـد کـاهشی

ندارد.


